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Ledamöter Christina Nilsson (KD), ordförande 

Fredrik Stengavel (SD), 1:e vice ordförande 
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Roger Ekeroos (M) 
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David Bertilsson (M) 
Swen Stålros (M) 
Fredrik Södersten (M) 
Zinab Parnian (-) 
Jennie Ekland (C) 
Camilla Johansson (C) 
Maria Johansson (L) 
Carl-Gustav Gustafsson (L) 
David Sahlsten (KD) 
Jerker Lundin (KD) 
Anibal Rojas Jorquera (KD) 
Joceline Haddad (KD) till och med § 233 



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Anna-Lena Heydar (S) 
Ingemar Samuelsson (S) 
Stefan Skoglund (S) t.o.m. § 228 
Annelie Högberg (S) 
Robert Wendel (S) 
Sonny Persson (S) 
Karin Engdahl (S) 
Björn Halldin (S) 
Carina Antonsson (S) 
Tommy Strand (S) 
Susanne Börjesson (S) 
Kenneth Engelbrektsson (S) 
Veronica Vendel (S) 
Sebastian Nilsson Grip (S) 
Kerstin Joelsson-Wallsby (V) 
Annette Frisk (V) 
Jarmo Uusitalo (MP) 
Ann-Marie Viblom (MP) 
Martin Pettersson (SD) 
Mattias Forseng (SD) 
Cecilia Andersson (SD) 
Rolf Carlson (SD) 
Gabriel Agstrand (SD) 
Stefan Eliasson (SD) 
John Alexandersson (SD) 
Molly Franzén (SD) 
Ann-Charlott Gustafsson (UP) 
Christer Hasslebäck (UP) 
Merja Henning (UP) 
Kent Andreasson (UP) 
Caroline Henriksson (UP) t.o.m. § 226 
Lars Olsson (UP)  
 

Tjänstgörande ersättare Margareta Wendel (S) för Paula Berger (S) 
Per-Arne Andersson (S) Susanne Grönvall (S)  
Ulrika Lundström (V) för David Höglund Velasquez (V) 
Mikael Formunt (V) för Kerstin Åkare (V) 
Joakim Lundvall (SD) för Leif Frisk (SD) 
Jonathan Dahlman (SD) för Krzysztof Swiniarski (SD) 
Richard Bergström (UP) för Manal Keryo (UP) 
Stig Olsson (KD) för Joceline Haddad (KD) fr.o.m. § 234. 
Paulina Lato Andersson (UP) för Caroline Henriksson (UP) fr.om. § 227 
Denisa Botonjic (S) för Stefan Skoglund (S) fr.o.m. § 228 
 

Ersättare Per Almqvist (M) 
Marie-Louise Andreasson (M) 
Mikael Höglind (M) 
Eva Tillander (C) 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Katarina Torstensson (L) 
Thomas Hesselroth (L) 
Stig Olsson (KD) inkommer kl. 18:04. 
Jonny Jansson (KD) 
Denisa Botonjic (S) 
Tony Wall (S) 
Catharina Hernod (S) 
Ole Borch (MP) 
Karin Molander (MP) 
Niclas Åberg (SD) 
Jimmy Franzén (SD) 
Kent Johannesson (SD) 
Torbjörn Kjeldsen (SD) 
Kenth Johansson (UP) 
Paulina Lato Andersson (UP) 
 

Övriga Erik Johansson (KD), kommunens revisorer 
/DeltagarlistaTitelKommundirektör/ 
Sebastian Johansson, kommunsekreterare 
Agneta Larsson, frågeställare 
Ann Nyberg, frågeställare 
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§ 216 Dnr KS/2023:227 

Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 
Sammanfattning 
Ordföranden har till dagens sammanträde utlyst Allmänhetens frågestund.  
 
Tre frågor har inkommit i rätt tid, varav en fråga utgår med anledning av att 
frågeställaren inte närvarar. 
 
Agneta Larsson ställer en fråga om trafiksäkerheten på gång och cykelvägar och vilka 
åtgärder som kan genomföras för att förbättra säkerheten. Samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande Mattias Forseng (SD) besvarar frågan. 

Ann Nyberg ställer en fråga om tillämpningen av proportionalitetsprincipen i samband 
med bygglovhandläggning av kulturhistoriskt värdefulla byggnader. Kommunstyrelsens 
ordförande Martin Pettersson (SD) besvarar frågan. 
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§ 217 Dnr KS/2023:560 

Besvarande av enkel fråga till samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande Mattias Forseng (SD) från Carl-Gustav Gustafsson 
(L) om Gula Villan på Emaus 
Sammanfattning 
Carl-Gustav Gustafsson (L) ställer sin fråga gällande hanteringen av Gula Villan på 
Emaus. Samhällsbyggnadsnämndens ordförande Mattias Forseng (SD) besvarar frågan. 
 
Carl-Gustav Gustafsson (L) yttrar sig med anledning av svaret.  
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§ 218 Dnr KS/2023:516 

Besvarande av interpellation från Stefan Skoglund (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Martin Pettersson (SD) 
angående kommunalrådspodden 
Sammanfattning 
Stefan Skoglund (S) redovisar sin interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Martin Pettersson (SD). 
 
Kommunstyrelsens ordförande Martin Pettersson (SD) besvarar interpellationen. 
 
Stefan Skoglund (S), Karin Engdahl (S), Henrik Sundström (M), Ingemar Samuelsson 
(S), Maria Johansson (L), Martin Pettersson (SD), David Sahlsten (KD), Camilla 
Johansson (C) och Kerstin Joelsson-Wallsby (V) yttrar sig i interpellationsdebatten. 

Beslutsunderlag 
Svar på interpellationen. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-10-11 § 214. 
Interpellation från Stefan Skoglund (S). 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse interpellationen besvarad. 
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§ 219 Dnr KS/2022:665 

Motion från Camilla Johansson (C), Jennie Ekland (C), Zinab 
Parnian (C), Ewa Tillander (C) och Johanna Jonäng (C) om 
landsbygdens och stadsdelars behov av kommunal service, 
medborgarkontor 
Sammanfattning 
Camilla Johansson (C) m.fl. har inkommit med motion om att ”utreda möjligheter för 
fysisk närvaro i de mindre tätorterna och stadsdelarna genom att olika professioner 
inom våra förvaltningar finns tillgängliga både för konsultation och information.” 
Motionen har remitterats till kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen beslutade i mars 2023 att uppdra åt kommunledningskontoret att ta 
fram ett förslag om utveckling av landsbygdsdialog och att utredningsarbetet ska ske i 
samråd med demokratiberedningen. Uppdraget grundade sig på den strategiska  

planen 2023-2026 där det lyfts fram att ”hela kommunen ska leva” och med mål om att 
medborgarnas förtroende för politikerna ska öka. I majoritetens budgetförslag är avsatt 
medel för landsbygdsdialog. 

Utredningen färdigställdes under våren och behandlades av kommunstyrelsen 2023-06-
28 som då beslutade att dels inrätta ett landsbygdsråd, dels godkänna utredningen som 
underlag i det fortsatta arbetet med en kommuntäckande landsbygdsdialog. Det första 
rådsmötet kommer att hållas i september. Planering av landsbygdsdialoger är en av 
rådets uppgifter.  

Ett första möte med landsbygdrådet hölls 2023-09-20 och dialogmöten planeras till 
mars-april 2024. Teman för dialogerna kommer att baseras på områden som invånare i 
de mindre tätorterna och landsbygden önskar förändra, förbättra och vara delaktiga i. Ett 
eventuellt utredningsuppdrag i enlighet med motionen bör avvakta resultatet av 
dialogerna och bygga på de behov som där förs fram. 

Camilla Johansson (C), Martin Pettersson (SD), Ulrika Lundström (V) och Ann-Marie 
Viblom (MP) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 264 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-05. 
Kommunstyrelsens protokoll 2023-06-28 § 180. 
Motion från Camilla Johansson (C) m.fl. 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C), Ulrika Lundström (V), Ann-Marie Viblom (MP): bifall till 
motionen. 
 
Martin Pettersson (SD): bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Forts. § 219 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Camilla Johanssons (C) 
yrkande och finner kommunfullmäktige bifalla förslaget i handlingarna. 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att med ovan anse motionen besvarad. 

  

Protokollsanteckning 
Camilla Johansson (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
Centerpartiet hade en önskan om att utreda möjligheter för fysisk närvaro i de mindre 
tätorterna och stadsdelarna genom att olika professioner inom våra förvaltningar skulle 
finnas tillgängliga både för konsultation och information. Vi ville också utveckla och 
utöka kontakten med kommuninvånarna så att service och delaktighet i vårt samhälle 
upplevs och genomförs i hela Uddevalla. Med det svar vi fått anser vi att majoriteten 
inte tar hänsyn till hela Uddevalla då man enbart hänvisar till den landsbygdsdialog 
som sker i tre områden och då de mindre tätorterna, inte landsbygd eller stadsdelar. Vi 
har delar såsom Hogstorp, Utby, Skredsvik, Ammenäs, Dalaberg, Tureborg etc som 
också behöver få ta del av dialog, service och information. 
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§ 220 Dnr KS/2022:597 

Motion från Camilla Johansson (C), Jennie Ekland (C), Zinab 
Parnian (C), Ewa Tillander (C) och Johanna Jonäng (C) om att 
införa bygdepeng/medborgarbudget 
Sammanfattning 
Camilla Johansson (C) m.fl. har inkommit med motion om att kommunen inför ett 
system med bygdepeng som hanteras som medborgarbudget. Det innebär att en summa 
avsätts i den kommunala budgeten för att kunna satsas på något som är angeläget för 
medborgarna i just den stads- eller kommundelen. Medborgare i respektive kommundel 
ges möjlighet att påverka vad pengarna skall satsas på genom att de bjuds in att lämna 
idéer och slutligen rösta om vad som ska genomföras.  
 
Kommunstyrelsen beslutade i mars 2023 att uppdra åt kommunledningskontoret att ta 
fram ett förslag om utveckling av landsbygdsdialog och att utredningsarbetet ska ske i 
samråd med demokratiberedningen. Uppdraget grundar sig på den strategiska planen 
2023-2026 där det lyfts fram att ”hela kommunen ska leva” och med mål om att 
medborgarnas förtroende för politikerna ska öka. I utredningsuppdraget ligger bl.a. att 
undersöka former för ett rådgivande organ eller motsvarande bestående av företrädare 
för landsbygden och förtroendevalda samt former för systematisk dialog i områden 
utanför Uddevalla tätort. Bygde-samhälls-och hembygdsföreningar har bjudits in att 
lämna synpunkter i beredningsarbetet under våren 2023. Utifrån utredningen fattade 
kommunstyrelsen 2023-06-28 beslut om att inrätta ett landsbygdsråd bestående av 
representanter från bygde-samhälls-och hembygdsföreningar samt företrädare från 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen beslutade också att godkänna utredningen som 
underlag för fortsatt arbete med dialoger i kommundelarna.  
Ett första möte med landsbygdrådet hölls 2023-09-20 och dialogmöten planeras till 
mars-april 2024. Teman för dialogerna kommer att baseras på områden som invånare i 
de mindre tätorterna och landsbygden önskar förändra, förbättra och vara delaktiga i. Ett 
eventuellt utredningsuppdrag i enlighet med motionen bör avvakta resultatet av 
dialogerna och bygga på de behov som där förs fram. 

Camilla Johansson (C), Anna-Lena Heydar (S), Maria Johansson (L), Ann-Marie 
Viblom (MP), Martin Pettersson (SD), Mikael Formunt (V) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 265 
Demokratiberedningens protokoll, 2023-10-11 § 43. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-05. 
Motion från Camilla Johansson (C), Jennie Ekland (C), Zinab Parnian (C), Ewa 
Tillander (C), Johanna Jonäng (C) om att införa bygdepeng-medborgarbudget. 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2023-06-28. 
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Forts. § 220 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C), Anna-Lena Heydar (S), Maria Johansson (L), Mikael Formunt, 
Ann-Marie Viblom (MP): bifall till motionen. 

Martin Pettersson (SD): bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Camilla Johanssons 
(C) m.fl. yrkande och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att med ovan anse motionen besvarad 

Reservation 
Centerpartiets, Miljöpartiets, Vänsterpartiets, Liberalernas och Socialdemokraternas 
ledamöter reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden.  

 
Protokollsanteckning 
Camilla Johansson (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
I svaret hänvisas till landsbygdsdialog men det finns inget besked om att någon budget 
ska kopplas till denna. För att den ska upplevas som meningsfull bör det även finnas 
pengar som gör det möjligt att genomföra förslag som kommer upp under dialogen. 
Centerpartiets motion om medborgarbudget handlar dessutom inte enbart om 
landsbygd utan inkluderar även stadsdelar.  
 
Maria Johansson (L) ansluter sig till Camilla Johanssons (C) protokollsanteckning. 
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§ 221 Dnr KS/2023:133 

Utbetalning av lokalt partistöd för 2024 
Sammanfattning 
Uddevalla kommun betalar ut partistöd för partier representerade i kommunfullmäktige 
i enlighet med antagna riktlinjer. Utbetalningen av partistöd är villkorad att 
redovisningen av föregående års användning av partistödet har lämnats in i rätt tid. 
Samtliga partier förutom Liberalerna har inom föreskriven tid inlämnat redovisningar av 
2023 års mottagna partistöd. 

Maria Johansson (L) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 266 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-09-29. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att med hänvisning till gällande riktlinjer betala ut partistöd för år 2024 till 
Moderaterna, Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Uddevallapartiet i enlighet med 
angivna belopp i kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 

att inte betala ut partistöd för år 2024 till Liberalerna. 
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§ 222 Dnr KS/2023:307 

Kommunernas klimatlöften 2024-2026, svar på återremiss 
Sammanfattning 
Kommunernas klimatlöften är en del av den regionala kraftsamlingen ”Klimat 2030 – 
Västra Götaland ställer om” som drivs av Länsstyrelsen Västra Götaland och Västra 
Götalandsregionen. Klimat 2030 är den klimatmässiga delen i Länsstyrelsens 
miljömålsarbete. Klimat 2030 är också en av många samverkansplattformar som ska 
bidra till genomförandet av den nya regionala utvecklingsstrategin VG 2030.  

Syftet med klimatlöftena är att öka takten för att det ska vara möjligt att nå målet om en 
fossiloberoende region 2030. Kommunen har bjudits in att anta nya klimatlöften för 
genomförande under 2024–2026. Kommunernas valbara klimatlöften består av 30 olika 
åtgärder som är väl beprövade och som kan ge stor utsläppsminskning och som 
kommunen har rådighet över. Kommunen väljer vilka klimatlöften som antas och som 
sedan genomförs under 2024–2026 samt rapporterar årligen in status på genomförandet 
av dessa.  

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige i september att kommunen skulle anta 
sju av de 30 valbara klimatlöftena. Kommunfullmäktige återremitterade ärendet med 
motiveringen att kommunstyrelsen skulle ”återkomma med 17-20 åtaganden enligt 
Länsstyrelsens och Västra Götalandsregionens förfrågan”. 

Det finns ingen rekommendation från länsstyrelsen eller regionen om vilket antal löften 
som kommunerna bör ställa sig bakom. Enligt uppgift från regionen hade i början av 
september 14 kommuner rapporterat sina åtaganden och genomsnittligt antal antagna 
klimatlöften var 15. Den politiska majoriteten i Uddevalla kvarstår i sin bedömning att 
Uddevalla kommun ska anta följande sju klimatlöften: 

•Vi har en årlig uppföljning av klimatarbetet. 

•Vi finansierar investeringar genom gröna obligationer.  

•Vi arbetar aktivt med vår energiplan. 

•Vi minskar matsvinn i offentliga måltider och når mål. 

•Vi ökar livslängden på elektronik och möjliggör cirkulära flöden. 

•Vi använder cirkulära möbler. 

•Vi energieffektiviserar vårt fastighetsbestånd. 

Ingemar Samuelsson (S), Kerstin Joelsson-Wallsby (V), Maria Johansson (L), Jennie 
Ekland (C), Henrik Sundström (M), Jarmo Uusitalo (MP), Christer Hasslebäck (UP) 
yttrar sig i ärendet. 
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Forts. § 222 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 267 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-26. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-099-13 § 156. 
Kommunstyrelsens protokoll 2023-08-30 § 197. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-06-26. 
Inbjudan Kommunernas klimatlöften brev till kommunstyrelsen. 
Följebrev tillhörande Kommunernas klimatlöften 2024–2026. 
Kommunernas klimatlöften 2024–2026, 30 löften och beskrivning. 
Svarsformulär Kommunernas klimatlöften 2024–2026. 

Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S) yrkar på följande ändring av kommunstyrelsens förslag: Att 
anta följande 19 klimatlöften; 1,2,3,4,5,6,7,8,9,12,13,16,20,21,22,23,25,28,och 29. 
 
Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V): bifall till 
Ingemar Samuelssons (S) ändringsyrkande.   
 
Henrik Sundström (M), Christer Hasslebäck (UP): bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Ingemar Samuelssons 
(S) ändringsyrkande och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta 7 klimatlöften under perioden 2024–2026 enligt ovan. 

 

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
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Forts. § 222 

Protokollsanteckning 
Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
I inbjudan till klimatlöftena så står att man ska kryssa ”Ja” för de punkter man vill 
arbeta aktivt med men även för de punkter man redan arbetar aktivt med. Flera av 
klimatlöftena arbetar kommunen redan aktivt med, t.ex. att vi möjliggör för invånarna 
att låna/hyra produkter istället för att köpa, genom bland annat den uppskattade 
Fritidsbanken. Liberalerna ställer sig därför frågande till att majoriteten inte tagit med 
flera punkter som Uddevalla kommun redan arbetar aktivt med eftersom det kan 
uppfattas som att det fina arbete som redan pågår inte kommer att fortgå. 
 
Jennie Ekland (C) ansluter sig till Maria Johanssons (L) protokollsanteckning. 
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§ 223 Dnr KS/2023:342 

Uppdrag från kommunfullmäktige att ta fram förslag till 
justerad miljöpolicy 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-09-13 att kommunen skulle gå över till den 
internationella standarden för miljöledningssystem ISO 14001 från att tidigare varit 
EMAS-registrerad. Kommunen är sedan april 2018 certifierad enligt ISO 14001:2015. 
ISO 14001 ställer krav på att det ska finnas en miljöpolicy och vad den ska innehålla.  

Den 28 april 2023 genomförde kommunstyrelsens presidium, ledningens genomgång 
och uppföljning av miljöarbetet 2022. Genomgången syftar till att utvärdera om 
miljöledningssystemet är ändamålsenligt och att miljöprestandaden har förbättrats. Vid 
genomgången framkom behov att justera miljöpolicy inom vissa delar för att 
harmonisera med nuvarande inriktningen inom energi.  

Fullmäktige beslutade den 2023-06-14 att justera nuvarande miljöpolicy. Förslag på 
justering miljöpolicy har utarbetats av kommunens miljöstrategigrupp med 
representanter från samtliga förvaltningar. 

Ingemar Samuelsson (S), Henrik Sundström (M), Jennie Ekland (C), Maria Johansson 
(L), Jarmo Uusitalo (MP), Kerstin Joelsson-Wallsby, (V), Martin Pettersson (SD) yttrar 
sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-06-14 § 125 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-08-30 
Bilaga 1 Förslag till ny miljöpolicy 
Bilaga 2 Jämförelse mellan den nuvarande miljöpolicy och den justerade versionen 

Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S), Jennie Ekland (C), Jarmo Uusitalo (MP), Kerstin Joelsson-
Wallsby (V): avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Henrik Sundström (M): bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Maria Johansson (L): att behålla följande text i majoritetens ändringsförslag: "- 
utveckling av övergripande miljömål med utgångspunkt från nationella miljömålen och 
FN:s 17 globala mål för hållbar utveckling." 
  

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot avslag på detsamma 
och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag. Ordförande ställer 
därefter proposition på Maria Johanssons (L) tilläggsyrkande och finner 
kommunfullmäktige avslå detsamma.  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Forts. § 223 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta justerad Miljöpolicy för Uddevalla kommun. 

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Liberalernas och Socialdemokraternas 
ledamöter reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 224 Dnr KS/2023:326 

Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst 
Sammanfattning 
Tolkförmedling Väst har inkommit med förslag om revidering av förbundsordningen.  

Förslaget innebär bland annat att tre kommuner tillkommer som medlemmar 
(Bengtsfors, Stenungsund och Vänersborg), ändrade skrivningar om firmatecknare, 
förtydligande om revisorernas mandatperiod, en ny paragraf avseende återbetalning av 
eget kapital samt några redaktionella ändringar. 

Medlemskommunerna behöver fatta beslut under 2023 för att den nya 
förbundsordningen ska kunna gälla från 1 januari 2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 269. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-02. 
Direktionens protokoll 2023-05-26 § 515. 
Förbundschefens tjänsteutlåtande 2023-05-26. 
Förslag till förbundsordning från och med 2024-01-01. 
Nuvarande förbundsordning med ändringsmarkeringar. 
Direktionens protokoll 2016-11-25 § 256, återbetalning av eget kapital. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna förslaget till reviderad förbundsordning för Tolkförmedling Väst. 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 225 Dnr KS/2023:430 

Skyfallsstrategi för Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Översvämningsrisker föreligger i både i bebyggd miljö, i planering av nya områden och 
i översiktsplanen där riskerna bedöms och värderas. En skyfallskartering har genomförts 
av Sweco på uppdrag av Uddevalla kommun avseende på tätorterna. Karteringen visar 
maximalt översvämningsdjup, översvämningsutbredning och flödesvägar där vatten 
transporteras. 

Skyfallsstrategin ger förslag på mål och strategier för Uddevalla kommuns 
skyfallsarbete, anger rekommenderade planeringsnivåer för att minska riskerna vid 
skyfall för både ny och befintlig bebyggelse och för infrastruktur. Strategin föreslår 
också ett antal åtgärder som bedöms vara effektiva för att skyfallssäkra de centrala 
delarna av Uddevalla stad. Förslag ges också på vilken beredskap som är lämplig inom 
den kommunala organisationen för att minska effekterna av ett skyfall och för vilket 
arbete som fortsättningsvis krävs för att Uddevalla ska vara väl förberett inför 
kommande skyfall. Till skyfallsstrategin finns det två bilagor.  

Den ena bilagan är ett kunskapsdokument som beskriver kommuners ansvar, gällande 
lagstiftning samt förklarar vad ett skyfall är och vilka konsekvenser ett skyfall kan få för 
Uddevalla kommun.  

Den andra bilagan innehåller beskrivningar av tre scenarier utifrån olika ambitionsnivå 
för kommunens skyfallsarbete. Det första scenariot förlitar sig på den ordinarie 
förnyelsen av vägar och byggnadsverk, och endast de absolut viktigaste 
samhällsfunktionerna åtgärdas för att klara en skyfallshändelse. I mellanscenariot så 
påskyndas vissa processer så att fler funktioner kan säkras. Det tredje scenariot innebär 
en hög åtgärdstakt där alla byggnadsverk och funktioner säkras mot skyfall. 

Mellanscenariot bedöms vara det alternativ som ger störst nytta utifrån nedlagda 
kostnader. Mellanscenariots ambitionsnivå ligger därför till grund för skyfallsstrategins 
mål, planeringsnivåer och åtgärdsförslag. 

Jennie Ekland (C), Kerstin Joelsson-Wallsby (V) och Jarmo Uusitalo (MP) yttrar sig i 
ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 270. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-08-29. 
Skyfallsstrategi för Uddevalla mål & åtgärder med bilagor. 
Bilaga 2 Kunskapsdokument 
Bilaga 3 Ambitionsnivåer 
 

 



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Forts. § 225 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna Skyfallsstrategin för Uddevalla inklusive bilagor, 

att godkänna ambitionsnivån: mellan i Skyfallsstrategin.  

 

Protokollsanteckning 
Jennie Ekland (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
Skyfallsstrategin baseras på scenarion där klimatförändringarna påverkar 
nederbördshändelser med 25 procent genom en klimatfaktor på 1,25. Detta enligt 
rekommendationer från Svenskt Vatten 2016. Under de senaste åren har det visat sig att 
klimatförändringarna går i en allt snabbare takt, och SMHI väntas därför komma med 
nya rekommendationer om att beräkna klimatförändringarnas påverkan till 40 procent 
med klimatfaktor 1,4. Vi vill därför att denna ökade skyfallsrisk tas med som underlag 
då nya exploateringsområden planeras. 
 
Jarmo Uusitalo (MP) och Kerstin Joelsson-Wallsby (V) ansluter sig till Jennie Eklands 
(C) protokollsanteckning 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 226 Dnr KS/2023:308 

Begäran från Uddevalla Hamnterminal AB om godkännande 
av investering av ny kran till Västra Hamnen 
Sammanfattning 
Uddevalla Hamnterminal AB har inkommit med en begäran om att få godkännande för 
investering i den första av två planerade investeringar i nya kranar. I enlighet med 
Uddevalla kommuns generella ägardirektiv för direkt och indirekt ägda bolag, ska 
ärenden av principiell beskaffenhet eller annars större vikt underställas 
kommunfullmäktige. 

Bolaget står inför ett större investeringsbehov av två nya kranar, vilket ingår i bolagets 
verksamhetsplan för 2023-2025. Den första kranen kommer att upphandlas och beställas 
under 2023. Kranen kommer att placeras på Västra hamnen vid Frölandskajen. 

Upphandling av den första kranen har genomförts och anbudssvaren visar på en ökad 
kostnadsnivå, jämfört med den tidigare beräknade planen. Inkomna anbud visar på en 
kostnadsbild på 45 mkr för kranen plus 8 mkr för utrustning, en total kostnad på 53 mkr.  

Bolagens investeringar finansieras via kreditutrymme hos Uddevalla kommuns 
internbank. Utrymmet ökas med 53 mkr och beslutas inom ramen för 
kommunstyrelsens årliga beslut om kommunens Finanspolicy Bilaga A. Finansiering av 
båda kranarna ryms inom det beviljade utrymmet i förslaget till finanspolicyns bilaga A 
för åren 2023-2025. 

Christer Hasslebäck (UP) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 271. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-11. 
Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-09-13 § 152 

Yrkanden 
Christer Hasslebäck (UP): bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna Uddevalla Hamnterminal AB:s begäran och därmed bevilja föreslagen 
investering i ny kran för totalt 53 miljoner kronor enligt reviderad beräkning, 

att investeringen finansieras av utökad kreditram hos kommunens internbank. 

 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 227 Dnr KS/2023:436 

Kulturen i centrum; hyresavtal för fastigheten Thorild 12, svar 
på återremiss 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-14 att avsluta projektet med nytt  
Stadshus/Medborgarhus. Samtidigt gavs kommunstyrelsen i uppdrag att arbeta fram 
förslag för att möta kulturens behov i Uddevalla.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-09-27 § 240 att uppdra åt 
samhällsbyggnadsförvaltningen: 
att vidare utreda om- och tillbyggnation samt energieffektivisering i Stadshuset, 
att interiört upprusta Krummedike 26 enligt investeringsplan, 
att interiört anpassa ventilation och tillgänglighet i största möjliga mån på  
Flickskolan 5. 
 
I samma beslut uppdrogs kommunledningskontoret följande: 
att utreda nytt ändamål för lokalerna inom fastigheten Knape 24 , 
att vid behov utreda och erbjuda tillfälliga lokaler för Bastionens kulturhus, 
att utreda och tillse utformningen av nytt stadsbibliotek i Thorild 12. 
 
Kommunstyrelsen föreslog därutöver kommunfullmäktige att godkänna upprättade 
hyreskontrakt för fastigheterna Krummedike 26 och Thorild 12. Kommunfullmäktige 
godkände 2023-10-11 § 203 tecknandet av hyreskontrakt för Krummedike 26 men en 
minoritet i kommunfullmäktige genomdrev en återremiss avseende hyreskontraktet för 
Thorild 12 med följande motivering: för att få en jämförbar seriös kalkyl. 
 
Som svar på återremissen vidhåller den politiska majoriteten att den upprättade kalkylen 
både är jämförbar och seriös och ser därför ingen anledning att upprätta nya kalkyler i 
ärendet.  

Sedan ärendets återremittering har kommunstyrelsens ordförande via delegation 
remitterat ärendet ill samhällsbyggnadsnämnden.  
Samhällsbyggnadsnämnden förväntas besvara remissen vid dess sammanträde den 19 
oktober.  

Ekonomisk jämförelse         
Det tidigare planerade Medborgarhuset tilltänkta kostnad ca 2 000 Mkr  

Föreliggande förslag 
o Hyra och lokalanpassning Krummedike 26 (10 år) 34,7 Mkr 
o Renovering Flickskolan (ventilation, tillgänglighet) 30,0 Mkr 
o Renovering Stadshuset   150 Mkr. 
o Stadsbibliotekets nya hyresavtal (15 år)  54,0 Mkr 



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Forts. § 227 
               Totalt     268,7 Mkr  

Framtida tillkommande och ej beräknade kostnader 
Ombyggnation för nytt ändamål på Knape 23 

David Sahlsten (KD), Ingemar Samuelsson (S), Ulrika Lundström (V), Kerstin 
Joelsson-Wallsby (V), Ann-Charlott Gustafsson (UP), Jarmo Uusitalo (MP), Christer 
Hasslebäck (UP) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll, 2023-10-25 § 272. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-10-19 § 288. 
Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse, 2023-10-12. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-10-17. 
Kultur- och fritidsnämndens protokoll, 2023-09-28 § 123 
Kultur- och fritids tjänsteskrivelse, 2023-09-21. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-09-20 
Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-10-11 § 203. 
Hyresavtal för Thorild 12. 
 

Yrkanden 
David Sahlsten (KD), Martin Pettersson (SD), Henrik Sundström (M) och Ann-Charlott 
Gustafsson (UP): bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ingemar Samuelsson (S), Ulrika Lundström (V), Maria Johansson (L), Jarmo Uusitalo 
(MP), Kerstin Joelsson-Wallsby (V): avslag på kommunstyrelsens förslag.  

 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Ingemar Samuelssons 
(S) m.fl. yrkanden och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag 
 
Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns. 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag.   
Nej-röst för bifall till Ingemar Samuelssons (S) yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 34 ja-röster mot 27 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige har 
bifallit förslaget i handlingarna. Omröstningsbilagan bifogas protokollet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna hyreskontrakt för Thorild 12. 

 



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Forts. § 227 

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets, Liberalernas och Socialdemokraternas 
ledamöter reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 228 Dnr KS/2023:1 

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 2023 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga anmälningsärenden i förteckning daterad 2023-10-30 till handlingarna.  

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 229 Dnr  

Nya avsägelser och fyllnadsval 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde inga nya avsägelser eller fyllnadsval 
att ta ställning till. 

 

 

 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 230 Dnr KS/2023:470 

Medborgarförslag från Mats Swenson om allsång i Uddevalla 
centrum 2024 
 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att överlåta åt kultur- och fritidsnämnden att besluta i ärendet, 
 
att nämnden ska avgöra ärendet senast den 8 november 2024. 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 231 Dnr KS/2023:471 

Medborgarförslag från Mats Swenson om trafiksäkerhet på 
Fjällvägen 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att överlåta åt samhällsbyggnadsnämnden att besluta i ärendet, 
 
att nämnden ska avgöra ärendet senast den 8 november 2024. 
 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 232 Dnr KS/2023:520 

Medborgarförslag från Ebbe Lindgren, Natanael Lampinen och 
Gabriel Lampinen om utbyggnad i Ljungskile 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avvisa medborgarförslaget eftersom det inte innehåller ett tydligt förslag till åtgärd 
att ta ställning till.  
 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 233 Dnr KS/2023:542 

Medborgarförslag från Isabell Winberg om säkrare gång- och 
cykelväg mellan Ljungskile och Restenäs 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet, 
 
att kommunstyrelsen ska avgöra ärendet senast den 8 november 2024. 
 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 234 Dnr KS/2023:559 

Medborgarförslag om att införa aktiv porrprevention för barn 
på platser där barn vistas som kommunen är huvudman för 
 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet efter remiss till 
ungdomsfullmäktige, 
 
att kommunstyrelsen ska avgöra ärendet senast den 8 november 2024. 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 235 Dnr KS/2023:562 

Medborgarförslag från om multiarena för barn och unga på 
Kurveröd 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att överlåta åt samhällsbyggnadsnämnden att besluta i ärendet efter remiss till kultur- 
och fritidsnämnden, 
 
att nämnden ska avgöra ärendet senast den 8 november 2024. 
 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 236 Dnr KS/2023:566 

Interpellation från Jarmo Uusitalo (MP) till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande Mattias Forseng (SD) 
om cykelbanor på Bokenäset 
 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att interpellationen får ställas, 
 
att interpellationen ska besvaras den 13 december 2023. 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 237 Dnr KS/2023:538 

Medborgarförslag om att inrätta ett naturreservat kring Bjursjön 
 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att remittera medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden, 
 
att nämnden ska bereda ärendet så att kommunfullmäktige kan fatta beslut i ärendet 
senast den 8 november 2024. 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 238 Dnr KS/2023:575 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Martin 
Pettersson (SD) från Maria Johansson (L) om utbetalning till LSK 
 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att interpellationen får ställas, 
 
att interpellationen ska besvaras den 13 december 2023. 
 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 239 Dnr KS/2023:586 

Enkel fråga från Ingemar Samuelsson (S) till 
demokratiberedningens ordförande Christina Nilsson (KD) 
angående hantering av minoritetsåterremisser 
/TextBeslut1/ 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att frågan får ställas, 
 
att frågan ska besvaras den 13 december 2023. 
 
  

 

 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunfullmäktige 

  

2023-11-08 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 240 Dnr KS/2023:590 

Motion från Ann-Marie Viblom (MP) och Jarmo Uustitalo (MP) 
om förslag till nytt kulturmiljöprogram för Uddevalla kommun. 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att remittera motionen till kultur- och fritidsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden, 
 
att nämnderna ska bereda motionen så att kommunfullmäktige kan besluta i ärendet 
senast den 8 november. 
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